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Protokół   
z XXIII Sesji Rady Gminy 

odbytej w dniu 27 października 2008r. 
 

 
Obrady otworzyła o godzinie 15:45 Przewodnicząca Rady Gminy, Radna Lesińska, 

która stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum. Następnie powitała 
zebranych gości, Radnych i pracowników Urzędu Gminy.  

W sesji udział wzięło udział wszystkich 13 Radnych wchodzących w ustawowy skład 
Rady Gminy, 9 Sołtysów oraz: 

Wójt Gminy Kleszczewo - Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta / Sekretarz Gminy – Genowefa Przepióra 
Radca Prawny – Anna Woźniak – Tyczka 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Kleszczewie – Agnieszka Kordacka 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Mirosława Radzimska 
Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i budownictwa – Barbara Błoch   
     
Porządek obrad: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia Regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w Zespołach Szkół prowadzonych przez Gminę 
Kleszczewo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości ekwiwalentu dla członków 
ochotniczej straży pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniu ratowniczym lub 
szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia założeń do planu zaopatrzenia w 
ciepło, energię elektryczną i paliwo gazowe. 

8. Podjęcie uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargu 
nieograniczonego nieruchomości położonych w miejscowości Tulce. 

9. Podsumowanie  „Akcji  Lato”.  
Zakup urządzeń do festynów. 

10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
12.  Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Ad.2. 
Radny Świątczak, razem z grupą radnych, formalnie złożył interpelację w sprawie 

gospodarki ściekowej.  
 

Ad.3. – część 1 
 Przewodnicząca poinformowała o problemach z terminowością udostępniania protokołu 
z sesji. Opracowany zostanie harmonogram celem wcześniejszego udostępniania radnym 
protokołu. 

Wójt zaproponował zawieszenie punktu 3   i wznowienie go po przerwie .  W tym 
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czasie radni będą mogli zapoznać się z protokołem 
Radni nie wnieśli zastrzeżeń. 
Radny Drzewiecki zwrócił uwagę na brak, w porządku sesji, uchwały dotyczącej 

komunikacji gminnej. 
Pani Sekretarz wyjaśniła , że projekt uchwały musi być zaopiniowany przez związki 

zawodowe. 
 
Ad.4.  
W dalszej kolejności p. Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 

podjętych podczas XXII sesji Rady Gminy (sprawozdanie w załączeniu).  
 
Ad.5. 
Pani Sekretarz przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w Zespołach Szkół prowadzonych przez Gminę 
Kleszczewo. Temat był przedstawiony podczas posiedzeń poszczególnych Komisji. Rada 
Gminy ma obowiązek uchwalenia Regulaminu wynagradzania, który obowiązuje przez rok. 
Dodała, iż prawdopodobnie tym razem Rada podejmie tę uchwałę po raz ostatni, ponieważ 
mają wejść zmiany i nie będzie konieczności corocznego podejmowania uchwały. W dniu 20 
października odbyło się spotkanie z przedstawicielami: Związku Zawodowego Solidarność, 
przedstawicielem Rad Pedagogicznych, radnym Hoffmannem i p. Lis-Nożyńską, na którym 
uzgodniona została treść regulaminu. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie.   
W momencie głosowania na sali obecnych było 13 Radnych. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:        13 
                             Przeciw:        0 

Wstrzymało się:       0 
Uchwała nr XXIII/1175/2008 została podjęta (w załączeniu). 

  
Ad. 6    
Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu dla członków Ochotniczej Straży Pożarnej, którzy uczestniczyli w działaniu 
ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną. 
Kontynuowała, iż jest to nowy projekt uchwały, ponieważ od tego roku to Rada Gminy 
decydować będzie o wysokości ekwiwalentu. Dodała, iż Biuro Nadzoru Wojewody 
Wielkopolskiego wskazuje, iż korzystniejszym będzie przyjęcie konkretnej kwoty 
wynagrodzenia, zamiast stwierdzenia, iż będzie to 1/175 przeciętnego wynagrodzenia. Trudno 
określić jaka jest stawka za III kwartał tego roku. Jeżeli Radni uchwalą stawkę 1/175 
przeciętnego wynagrodzenia, a kwota za III kwartał uległaby zmniejszeniu, wówczas 
koniecznym będzie, zgodnie z opinią Biura Prawnego Wojewody Wielkopolskiego, zmiana 
uchwały. Pani Skarbnik zaproponowała kwotę o 20 gr niższą niż ta obowiązująca obecnie, 
ponieważ stawka za I kwartał 2008 r. wynosiła 17,05 zł za godzinę, a za II kwartał 16,86 zł za 
godzinę. Można ustalić dwie osobne kwoty, jedną za udział w szkoleniu, a drugą za udział w 
akcji lub jedną równą niezależnie od wykonywanych czynności. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że jeżeli radni byli za utrzymaniem stawki 1/175 
przeciętnego wynagrodzenia to jednocześnie zgodzili się na kwotę 16,86zł. 

Sołtys Gowarzewa stwierdził, że praca strażaka jest pracą społeczna i nie powinno być 
profitów.  

Radny Drzewiecki zapytał czy wynagrodzenie nie powinno być płacone za każdą 
rozpoczętą godzinę pracy oraz jakie stawki obowiązywały dotychczas. Zaproponował stawkę 
16 zł. Pani Skarbnik wyjaśniła, że zgodnie z ustawą ekwiwalent wypłacany jest za każdą 
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godzinę. Dodała, iż wynagrodzenie za III kwartał 2007r. wynosiło 15,45 zł, IV kwartał 2007r. 
16,57 zł, I kwartał 2008r. 17,05 zł, II kwartał 2008r. 16,86 zł. 

Radni nie mieli pytań.  
Przewodnicząca Rady zaproponowała, aby  ustalić    jedną  stawkę  niezależnie  od  

uczestnictwa  w  akcji   ,  lub  szkoleniu  . 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       13 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
 

Przewodnicząca Rady poprosiła o głosowanie w sprawie ustalenia wysokości 
ekwiwalentu . Pierwszą  głosowano  stawkę -16,68 zł.  

Głosowało: 13 Radnych     Za:        8 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      5 
 

Uchwała nr XXIII/176/2008 została podjęta (w załączeniu). 
 

Ad. 7 
W dalszej kolejności p. Błoch przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

założeń do planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwo gazowe. Projekt 
opracowany przez Zakład Inwestycji Energetycznych INVECO, został uzgodniony przez 
Przedsiębiorstwa Energetyczne i Samorząd Wojewódzki w 2007 r., wyłożony do publicznego 
wglądu od 28.04.2008 do 19.05.2008r., czyli zgodnie z Prawem energetycznym na okres 21 
dni. Nie wniesiono żadnych uwag. Pani Bloch kontynuowała, iż do zadań własnych gminy w 
zakresie zaopatrzenia w energię elektryczną, ciepło i paliwo gazowe należy planowanie i 
organizacja zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze gminy, 
planowanie oświetlenia miejsc publicznych i dróg, finansowanie oświetlenia ulic, placów i 
dróg publicznych znajdujących się na terenie gminy. Projekt założeń powinien określać ocenę 
stanu aktualnego i przewidywanych zmian zapotrzebowania na ciepło, energię elektryczna, i 
paliwa gazowe, przedsięwzięcia racjonalizujące użytkowanie ciepła, energii elektrycznej i 
paliw gazowych, możliwości wykorzystania istniejących nadwyżek i lokalnych zasobów 
paliw i energii, z uwzględnieniem energii elektrycznej i ciepła wytwarzanego w 
odnawialnych źródłach energii, energii elektrycznej i ciepła użytkowego wytwarzanych w 
kogeneracji, zagospodarowania ciepła odpadowego z instalacji przemysłowych oraz zakres 
współpracy z innymi gminami. Projekt założeń podlega opiniowaniu przez samorząd 
województwa w zakresie koordynacji współpracy z innymi gminami oraz w zakresie 
zgodności z polityką energetyczną państwa.  

Radni nie mieli pytań. Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       10 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      3 
Uchwała nr XXIII/177/2008 została podjęta (w załączeniu). 

 
Ad. 8.  
W dalszej kolejności p. Błoch przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zbycie w drodze przetargu nieograniczonego nieruchomości położonych w miejscowości 
Tulce. Wydzielonych zostało 13 działek z przeznaczeniem na zabudowę mieszkaniową, 
jednorodzinną z infrastrukturą towarzyszącą, o powierzchni od 630 m2 do 745 m2. Jeżeli Rada 
przyjmie uchwałę, działki zostaną wycenione, a następnie informacja podana zostanie do 
publicznej wiadomości na okres 8 tygodni, po czym ogłoszony zostanie przetarg na zbycie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 Radnych     Za:       13 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
 

Uchwała nr XXIII/178/2008 została podjęta (dokument w załączeniu). 
 
Ad.9. 
Dyrektor Kordacka podsumowała „Akcję Lato”. Miesiące letnie (lipiec - sierpień) na 

terenie gminy Kleszczewo przebiegały pod hasłem „Przyjemne i pożyteczne sposoby na 
udane wakacje, czyli Akcja Lato 2008”. Głównymi organizatorami były Gminna Komisja 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Gminny Ośrodek Kultury i Sportu wraz  
Ośrodkiem Pomocy Społecznej w Kleszczewie i Rady Sołeckie. Zaproponowano różne formy 
spędzenia czasu wolego, m.in. spotkania, konkursy, turnieje, wyjazdy, wspólne zabawy i 
festyny. W czerwcu odbyły się Dni Gminy Kleszczewo (27-29 czerwca br.). Jest to impreza 
cykliczna, rozpoczynająca okres letnich wakacji i urlopów. Odbył się Przegląd Zespołów 
Seniorskich z zaprzyjaźnionych Ośrodków Kultury. Ponadto wystąpił Kabaret Wesoła 
Gromada ze Stęszewa. W drugim dniu odbył się koncert Kapeli Podwórkowej w programie 
„Tnie Kapela”, wystąpił Teatr Pinezka oraz Paweł Bączkowski z zespołem. Zarówno w 
pierwszym jak i w drugim dniu do późnych godzin wieczornych trwały zabawy pod chmurką. 
Główną gwiazdą festynu była Małgorzata Ostrowska. Zainteresowaniem cieszyły się 
kolorowe urządzenia dmuchane, turniej sumo oraz ściana wspinaczkowa, a wszystko to 
całkowicie bezpłatnie. Podczas Dni Gminy Kleszczewo nie zabrakło turnieju strzeleckiego, 
meczu wyświetlanego na wielkim ekranie oraz pokazu sztucznych ogni. Akcja Lato 
obejmowała zajęcia w świetlicach środowiskowych, tygodniowe półkolonie, spotkania z 
książką, festyny rekreacyjne pod wspólna nazwą „Niedziela dla dziecka”,  zajęcia sportowe w 
hali widowiskowo-sportowej w Kleszczewie oraz hali sportowej w Tulcach, wycieczki 
rodzinne, obozy oraz zajęcia w kawiarenkach internetowych.  

Kierownik Radzimska powiedziała, że w okresie wakacji działały dodatkowo świetlice 
w Komornikach, Nagradowicach i Gowarzewie oprócz tych, które funkcjonują całorocznie w 
Kleszczewie i Tulcach. Opieką letnią objętych zostało przez wychowawcę świetlic Panią Ewę 
Rybicką 82 dzieci i młodzieży. Były różne gry i zabawy, wykonywano prace plastyczne na 
konkurs „Stop Nałogom”. Nie zabrakło też, w zależności od pory dnia, drugiego śniadania lub 
podwieczorku. W lipcu zbiegła się realizacja programu „Za Pan Brat z Kulturą” i 49 dzieci 
dwukrotnie było w kinie Cinema City Kinepolis w Poznaniu na filmie „Walle” w dniu 22 
lipca 2008r. i na filmie „Kung Fu Panda” w dniu 7 lipca 2008r. Świetlice finansowane były z 
funduszu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii, a prowadził je Ośrodek Pomocy 
Społecznej w Kleszczewie. Działalność tych świetlic to dodatkowe wsparcie dzieci w czasie 
miesięcy lipiec-sierpień uzupełniające dni, kiedy uczestnicy tych świetlic nie brali udziału w 
innych zajęciach organizowanych w ramach Akcji Lato przez GOKiS jak półkolonie, biwak, 
zajęcia sportowe, itd. Świetlice te pomogły w wypełnieniu czasu wolnego. 

Sołtys Gowarzewa powiedział, że szczególne podziękowania należą się p. Ewie 
Rybickiej-opiekunce  świetlic środowiskowych. 

Dyrektor Kordacka kontynuowała, że jeżeli chodzi o zajęcia sportowe to największym 
zainteresowaniem cieszyła się piłka nożna, przed siatkówką i tenisem stołowym. Z zajęć 
skorzystało 254 uczestników. Dodatkową niespodzianką była wizyta młodzieży z regionu 
Hanower i rejonu Kijowsko-Świętokrzyskiego, która przebywała w Polsce w ramach Projektu 
Wymiany Młodzieży prowadzonego przez Powiat Poznański. W tym czasie odbyły się zajęcia 
z karate, które poprowadził p. Arkadiusz Borowicz, posiadacz czarnego pasa i 2 DANA wraz 
z wielokrotną mistrzynią Polski, posiadaczką czarnego pasa, p. Małgorzatą Grzesiak i 
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posiadaczką brązowego pasa, aktualną Akademicką Mistrzynią Polski i medalistką 
Mistrzostw Europy Izabelą Harłożyńską. Pod hasłem „Wakacje z książką”, w bibliotece 
Publicznej w Kleszczewie i w Tulcach, odbywały się spotkania z dziećmi. Wszyscy chętni 
mogli uczestniczyć w zajęciach przez cały lipiec i sierpień w każdy wtorek i czwartek w 
godzinach od 12.00 do 14.00. Łącznie odbyło się 18 spotkań (10 w Tulcach i 8 w 
Kleszczewie). Dzieci wykonywały rożnymi technikami plastycznymi prace, m.in. malowały 
farbami, rysowały węglem, kolorowały kredkami, a z gazet powstały stroje rycerskie i konie. 
Wykorzystano tematy związane m.in. z Igrzyskami Olimpijskimi (historia, dyscypliny 
sportowe), rycerzami, żołnierzami. Przeprowadzono turnieje rycerskie z walką na miecze, a 
na zakończenie odbyło się uroczyste pasowanie na rycerza. Zainteresowaniem cieszyły się 
magiczne koła, zabawa w składanie papierowych modeli, czyli origami. Prace małych 
artystów można oglądać w bibliotece. W akcji „Wakacje z książką” udział wzięło 90 
uczestników. Dla dzieci i młodzieży w wieku od 7 do 17 lat z terenu gminy Kleszczewo 
(obwody szkolne) zorganizowano tygodniowe półkolonie. Podczas trzech kolejnych 
tygodniowych turnusów bawiło się 176 dzieci, które podzielono na grupę młodszą i starszą. 
Na początku każdego turnusu podopieczni wysłuchali prelekcji nt. złych czynników 
uwarunkowanych wszelkimi nałogami. Owocem pogadanek były prace plastyczne, które 
wzięły udział w konkursie plastycznym „Stop Nałogom”. Finał konkursu odbył się podczas 
festynu rekreacyjnego w Tulcach. Poza tym dzieci miały możliwość wyjazdu do kina i na 
basen. Nowością były wycieczki zabytkowym tramwajem po Poznaniu. W świetlicy 
środowiskowej w Tulcach odbywały się turnusy prowadzone przez opiekuna sali p. Łucję 
Grygorowicz – kierownika sali. Półkolonie w Tulcach odbywały się w środy i piątki w godz. 
9.00-13.00. Dzieci poznawały różne techniki dekorowania sali oraz kształciły swoje 
umiejętności plastyczne. Były różnego rodzaju gry zespołowe, piesze wycieczki i 
jednodniowe wycieczki do Poznania. Z tej formy wypoczynku skorzystało 36 dzieci. Kolejną 
formą wypoczynku, z której mogli skorzystać mieszkańcy gminy Kleszczewo i nie tylko, były 
festyny rekreacyjno – sportowe, imprezy pod hasłem „Niedziela dla dziecka”. Głównym 
celem przedsięwzięcia była integracja lokalnej społeczności. Umożliwienie całym rodzinom 
ciekawego spędzenia czasu wolnego oraz rozwój i wspomaganie sprawności psychofizycznej 
dzieci i młodzieży. Oferta obejmowała Sołectwa Środka, Zimin i Krzyżowniki (22 czerwca), 
Markowice (5 lipca), Komorniki (27 lipca), Krerowo (zaplanowane na 15 sierpnia, ze 
względów pogodowych przeniesiono na 31 sierpnia) i Nagradowice (16 sierpnia). W 
bogatych programach nie zabrakło gier, zabaw, dmuchanego zamku i trampoliny (bezpłatnie), 
waty cukrowej (bezpłatnie), czy np. malowania twarzy. Dyrektor Kordacka podziękowała 
Radom Sołeckim za współpracę i dodała, że frekwencja na festynach była zaskakująco 
wysoka. Stwierdziła, że trudno określić ilość uczestników, ale łącznie dzieci i dorosłych 
szacuje się na ok. 550 osób. Podczas trwania Akcji Lato w różnych porach otwarte były 
kawiarenki internetowe w Tulcach i w Kleszczewie oraz Centrum Kształcenia na Odległość 
na Wsi mieszczące się w Ośrodku Kultury w Kleszczewie. Zajęcia były i są całkowicie 
bezpłatne, a skorzystały z tej formy spędzenia czasu wolnego 93 osoby. Dla dzieci, ich 
opiekunów lub kogoś z bliskich, zorganizowano wycieczki rodzinne. Były to wyjazdy 
jednodniowe w różne miejsca w Wielkopolsce. I tak np. 3 lipca odbył się wyjazd do 
Międzyrzecza.  Dzieci mogły podziwiać wspaniały odnowiony Ratusz, rynek z nową 
fontanną, bunkry z rezerwatem Nietoperek. Wyjazd do Rogowa, do Parku Dinozaurów, czyli 
Zaurolandi, odbył się 7 sierpnia. Wyjazd do Świerkocina, do ZOO Safarii, jedynego w Polsce 
ogrodu zoologicznego, gdzie zwierzęta żyją na „wolności” miał miejsce 19 sierpnia. Łącznie 
udział wzięło 76 uczestników. W dniach 23.06-03.07 br. w Rycerce Górnej odbyło się 
zgrupowanie – obóz karate, pod nazwą Centralny Obóz Okręgowy Wielkopolskiego Związku 
Karate połączonego ze Zgrupowaniem Kadry Wojewódzkiej Karate oraz miłośników tej 
dyscypliny z województwa wielkopolskiego. Na obozie przebywało ok. 100 osób. Gminę 
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Kleszczewo reprezentowała kilkunastoosobowa grupa z UKS Pionier działająca przy GOKiS 
Kleszczewo. Dodatkową atrakcją była wycieczka na Słowację. Treningi odbywały się 2 razy 
dziennie pod czujnym okiem wykwalifikowanych szkoleniowców. W dniach 30.07-08.08 br. 
Stowarzyszenie Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury Na Wsi w Ziminie 
zorganizowało dziesięciodniowy wypoczynek dla dzieci i młodzieży z terenu gminy 
Kleszczewo w miejscowości Rościnno pod hasłem „W wiosce indiańskiej”.  Uczestnicy przez 
cały czas trwania turnusu dowiadywali się o życiu Indian północnoamerykańskich, ale 
również uczyli się jak orientować się w terenie, jak szyfrować wiadomości. Poznali podstawy 
języka migowego i zasady udzielania pierwszej pomocy. Zdobytą wiedzę wykorzystywali w 
praktyce budując tipi, totemy, wykonując ozdoby indiańskie i stroje. Grupa kolonistów 
podzielona była na trzy szczepy (Niebieskie Oko, Gwiezdne Stopy i Orla Strzała). Po 
wieczornych zajęciach sportowych organizowane były dyskoteki, kino „pod chmurką” czy 
ogniska, na których poszczególne szczepy prezentowały wcześniej przygotowane skecze i 
piosenki. Zorganizowany został również wyjazd do Wągrowca, gdzie między innymi można 
było zobaczyć jedyne w Europie skrzyżowanie rzek Wełny i Nielby. Dyrektor Kordacka 
kontynuowała, iż w tym roku miejscem treningu i wypoczynku KS Clescevia był Wieleń. To 
właśnie „kraina kwitnącej konwalii” gościła 20 zawodników z rocznika 1997-2000 
zapewniając im wspaniałe warunki pracy i wypoczynku. Przepiękne boisko „Sokoła 
Kaszczor” wraz z zapleczem sanitarnym stanowiło bazę do prowadzenia zajęć treningowych, 
które odbywały się dwa razy dziennie. Punktem kulminacyjnym prowadzonej na szeroką 
skalę Akcji Lato 2008 był festyn rekreacyjno-sportowy „Żegnamy wakacje”, który odbył się 
w Tulcach dnia 30 sierpnia 2008r. W programie był m.in. Teatr z Krakowa, Cyrk, a dla 
dorosłych Dimitris Zorba z najlepszymi przebojami muzyki greckiej. Wręczono nagrody za 
Konkurs Plastyczny „Stop Nałogom”. Pierwsze miejsce przyznano Katarzynie Brzeskot z 
Kleszczewa, Natalii Dworak i Darii Warteckiej z Kleszczewa, II miejsce otrzymał Adam 
Kujawa z Kleszczewa wraz z Weroniką Olejniczak z Komornik, III miejscem nagrodzono 
prace Klaudii Rybickiej z Kleszczewa i Patrycji Roś z Kleszczewa. Komisja wyróżniła także 
pracę Pawła Cielicy z Kleszczewa, Zuzanny Zielińskiej z Nagradowic i Agaty Baranowskiej z 
Gowarzewa. Dyrektor Kordacka skierowała szczególne podziękowanie dla Strażaków z OSP 
Gowarzewo za obsługę festynu. Podsumowując oferta letniego wypoczynku na terenie gminy 
Kleszczewo została zrealizowana z rozmachem i pozytywnie odebrana przez społeczność 
gminną, czego dowodem była wysoka frekwencja. Informacje o proponowanych formach 
zajęć podczas trwania wakacji letnich, przekazane były bezpośrednio na terenie gminy w 
formie plakatów, stronie internetowej gminy oraz w gazetce lokalnej „Samorząd”. 

Radna Kotecka podziękowała Kierownik Radzimskiej i Dyrektor Kordackiej za 
inicjatywę, którą wykazały przygotowując tak bogatą ofertę dla dzieci, młodzieży i dorosłych, 
na okres letni.  

Przewodnicząca Rady zapytała, które formy wypoczynku cieszyły się największym 
zainteresowaniem. Dyrektor Kordacka odpowiedziała, że jeżeli chodzi o dzieci ze szkół 
podstawowych to największym zainteresowaniem cieszyły się półkolonie, a jeżeli mowa o 
gimnazjalistach to turnusy. Dodała, że drugi i trzeci turnus cieszyły się mniejszym 
zainteresowaniem, być może ze względu na fakt, iż terminy pokrywały się z terminami 
innych obozów, itp. Niedziela dla dziecka cieszyła się dużą popularnością w Komornikach, 
Markowicach i Śródce. Nie zawsze możliwe jest takie zorganizowanie wyjazdów, aby 
terminy nie pokrywały się z innymi propozycjami spędzenia czasu wolnego. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy potrzebne są jakieś przyszłoroczne zmiany i czy 
wszystkie formy spędzania wolnego czasu były wykorzystane w 100 %. 

Dyrektor Kordacka odpowiedziała, że należy zastanowić się  nad  ewentualnymi  
zmianami   dla grupy starszej, natomiast pozostałe grupy wiekowe mają bardzo bogaty 
program letni. Oczywiście czasem na zajęcia sportowe zjawiało się 10, a niekiedy 40 osób. 
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Sołtys Gowarzewa poinformował o organizowanym przez Radę Sołecką Gowarzewa 
Dniu Dziecka (1 lub 3 czerwca). Udział bierze ok. 500 osób z okolicznych wsi.  

Radna Kotecka poinformowała zebranych, iż na Komisji Oświaty i Kultury poruszony 
został temat zakupu urządzenia do obsługi festynów. Przedyskutowano sprawy związane z 
kosztem ewentualnego zakupu, obsługą, przechowywaniem i zagrożeniami związanymi z 
eksploatacją takiego urządzenia. Kontynuowała, iż dyrektor Kordacka wyjaśniła radnym, iż 
zakup urządzenia wiąże się z wykupem rocznego atestu, ubezpieczenia, zatrudnienia 
odpowiednio przeszkolonej osoby do obsługi, itp. Należałoby ustalić czy to urządzenie 
byłoby dmuchane, a także zapewnić bezpieczeństwo i miejsce na przechowywanie. Komisja 
Oświaty i Kultury doszła do wniosku, że niezasadnym jest zakup takiego urządzenia. 
Korzystniejszym jest wypożyczanie różnorodnych urządzeń.  

Radna Sznajder zapytała o koszt wynajmu tego typu urządzeń. 
Dyrektor Kordacka odpowiedziała, że od 2 lat współpracują z firmą z Poznania. Dwa i 

trzy lata temu łączny koszt wynajmu wynosił 800-900 zł. Od ubiegłego roku w związku z 
podpisaną umową, zgodnie z którą gmina korzystać będzie z usług tej firmy w miesiącach od 
czerwca do sierpnia, jest 50 % zniżka  i koszt wynosi 1 100 zł brutto za 2 urządzenia na jedną 
imprezę. Łącznie jest to wydatek ok. 15-16 000 zł rocznie.  

Przewodnicząca Rady zapytała o koszt zakupu nowego urządzenia. 
Dyrektor Kordacka poinformowała zebranych, że ceny są bardzo różne, wahają się od 8-

65 000 zł netto, w zależności od wielkości i standardów urządzenia, a także firmy. W 
przypadku urządzeń używanych cena jest niższa.  

Sołtys Gowarzewa poinformował, iż dysponuje ofertą hurtowni sprzętu do ogródków 
jordanowskich. 

Radny Świątczak stwierdził, iż chodziło o zbadanie możliwości zakupu urządzenia do 
obsługi festynów. Argumenty dyrektor Kordackiej są słuszne i sensowne. Zakup jednego lub 
dwóch urządzeń nie rozwiązuje problemu, a  po drugie byłoby wciąż to samo urządzenie. 
Korzystniejsza jest współpraca z firmą. 

Radna Michalak-Szczepaniak dodała, iż Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych również była przeciwna takiemu zakupowi. 

Radna Sznajder zapytała o odpłatność z korzystania z urządzeń. Dyrektor Kordacka 
odpowiedziała, że jeżeli festyn organizowany jest przez GOKiS, Komisję Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i Urząd Gminy Kleszczewo  to atrakcje są bezpłatne.  

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie w sprawie podtrzymania stanowiska 
Komisji Oświaty i Kultury, która była przeciwna zakupowi urządzenia do obsługi festynów.  

Głosowało: 13 Radnych     Za:       13 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
 

Ad.3 – ciąg dalszy. 
Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami po przerwie Przewodnicząca Rady podjęła 

ponownie temat protokółu z ostatniej sesji.  
Po wyjaśnieniach i uzgodnionych poprawkach Przewodnicząca Rady zarządziła 

głosowanie. 
Głosowało: 12 Radnych     Za:       12 
                             Przeciw:       0 

Wstrzymało się:      0 
Protokół został przyjęty. 
 
Ad.10. 
Przewodnicząca Rady poinformowała, iż komisja Oświaty i Kultury zajęła się tematem 
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zakupu urządzenia do obsługi festynów oraz podsumowaniem Akcji Lato, o czym była już 
mowa podczas sesji. 

Przewodnicząca Komisji Finansowo – Gospodarczej poinformowała, iż Komisja zajęła 
się współpracą z organizacjami pozarządowymi. Na dzień dzisiejszy usprawnia się 
współpraca z klubem  sportowym z Tulec. Poza tym poinformowała, iż Stowarzyszenie 
Rozwoju Oświaty oraz Upowszechniania Kultury na Wsi wygrało konkurs w zakresie nauki, 
edukacji, oświaty i wychowania i prowadzone są zajęcia dla dzieci w wieku od 3 do 5 lat. 
Dodała, iż ma nadzieję, że zajęcia będą kontynuowane w przyszłym roku. Zarówno dzieci jak 
i rodzice są bardzo zadowoleni. Była również dyskusja, w jaki sposób organizować 
informacje o prowadzonych konkursach. 

Radny Lammel poinformował, iż Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska spotkała się 
z panem Kazimierzem Surdykiem – doradcą WODR oraz panem Andrzejem Krzywieckim, 
audytorem Agencji Nasiennej sp. z o.o. celem omówienia kierunków rozwoju nasiennictwa. 
Pan Andrzej Krzywiecki powiedział, że ustawa o ochronie prawnej odmian roślin determinuje 
kierunki rozwoju nasiennictwa, czyli większą wymianę materiału siewnego. Agencja 
Nasienna wspiera zgodnie z prawem korzystanie z odmian roślin, kontroluje licencjonowaną 
produkcje materiału siewnego w firmach nasiennych, tępi wszelkie formy piractwa 
nasiennego, szkodliwego dla rolników, firm nasiennych i hodowli, zbiera informacje i 
kontroluje korzystanie z odstępstwa rolnego. Zaznaczył, że materiał siewny to własność 
intelektualna. Hodowca ma wyłączne prawo do odmiany i tym samym do jego wytwarzania 
lub rozmnażania, przygotowania do rozmnażania, oferowania do sprzedaży, sprzedaży i 
innych form zbywania, eksportu i importu, przechowywania. Jest jednak odstępstwo od 
wyłącznego prawa, które zezwala rolnikowi na wykorzystanie nasion ze zbioru własnej 
odmiany chronionej jako materiału siewnego wyłącznie na posiadanych przez siebie gruntach 
rolnych. Jeżeli chodzi o gatunki podlegające odstępstwu na poziomie krajowym jest to: 
jęczmień, owies, pszenica zwyczajna, pszenżyto, żyto, kukurydza, rzepak ozimy, ziemniak. 
Na poziomie wspólnotowym m.in.: jęczmień, owies, pszenica zwyczajna, pszenica orkisz, 
pszenica twarda, pszenżyto, żyto, kukurydza, ryż.  Poinformował, że zabroniony jest siew 
materiału ze zbioru odmian chronionych innych gatunków, odmian mieszańcowych, odmian 
syntetycznych i wyprodukowanych przez innego posiadacza gruntów rolnych. Podsumował, 
iż nie płaci „drobny rolnik”, posiadacz gruntów rolnych o powierzchni do 10 ha i rolnik 
prowadzący gospodarstwo o obszarze mniejszym niż potrzebny do wyprodukowania 92 ton 
zbóż. Pozostali rolnicy mają obowiązek uiszczenia opłaty. Zaznaczył, że oferowanie przez 
prywatnego rolnika materiału siewnego jest karane, a koszt wyhodowania nowej odmiany to 2 
mln zł. Pan Krzywiecki przedstawił radnym formularze, które rolnik powinien wypełnić i 
odesłać Agencji celem otrzymania faktury od właściciela odmiany. Rolnik nie musi się 
martwić kto jest właścicielem danej odmiany. Dodał, iż rolnicy tłumaczą się nieznajomością 
odmian, czasem materiał siewny jest tak długo używany w gospodarstwie, że sam rolnik nie 
wie co ma. Agencja w takiej  sytuacji może zabrać próbkę i zbadać. W przypadku 
niezapłacenia za materiał siewny, sprawę przejmuje sąd i kara może wynieść do 5 000 zł, ale 
jak na razie firma nie korzysta z tej możliwości. 

 
Ad.11. 
Wójt przedstawił informacje o działalności międzysesyjnej: 

- spotkanie z Marszałkiem Wojciechem Jankowiakiem w sprawie m.in. budowy drogi 
Krzyżowniki - Komorniki  i budowy zbiornika retencyjnego (01.10) 
-  odbiór certyfikatu Gmina Fair Play w Pałacu Kultury i Nauki w Warszawie (03.10)  
- spotkania z przedstawicielami trójek klasowych tj. reprezentantów rodziców dzieci z 
Zespołów Szkół w Kleszczewie i Tulcach celem omówienia zagadnień związanych z 
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funkcjonowaniem Rad Rodziców i zaproponowania współpracy pomiędzy Urzędem Gminy, a 
rodzicami (6-7.10)  
- spotkanie u Wojewody Wielkopolskiego z przedstawicielami Agencji Nieruchomości 
Rolnych, Poznańskiej Hodowli Roślin, rolnikami z Bylina oraz Sołtysem Bylina celem 
omówienia możliwości zapewnienia gruntów zamiennych dla osób,  które będą 
wywłaszczane, w związku z budowa drogi ekspresowej S5. Agencja Nieruchomości Rolnych 
w Poznaniu nie dysponuje gruntami, które mogłaby przekazać tym osobom. Wojewoda 
podejmie działania w Agencji Nieruchomości Rolnych w Warszawie podzielając pogląd, że 
właściciele nieruchomości powinni pozyskać grunty zamienne. (07.10) 
- spotkanie z uczniami klas I nt. bezpieczeństwa. Komisja Bezpieczeństwa Rady Powiatu 
Poznańskiego, która była inicjatorem spotkania, przewidziała zakup opasek odblaskowych, 
które są obecnie wręczane dzieciom podczas pogadanek prowadzonych przez policjanta i 
strażaka  (08.10) 
- spotkanie z Wicestarostą Poznańskim i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych nt. 
przewidywanych przedsięwzięć na drogach powiatowych. Z rejonu Krerowa zgłoszony został 
postulat dotyczący utwardzenia terenu przy cmentarzu w Krerowie. Do 14 listopada 
przeprowadzony będzie remont drogi pomiędzy Ziminem, a Krerowem. Uzgodniono, iż 
remont zostanie wydłużony o odcinek ok. 100 m i tym samym obejmie odcinek drogi wzdłuż 
cmentarza. Koszt utwardzenia tego pobocza spoczywać będzie na Starostwie. Kontynuował, 
iż Sołtys z Tulec zgłosił problem braku połączenia pomiędzy zatoką autobusową, a 
przejściem dla pieszych w Tulcach. Wójt poinformował, że Rada Sołecka dysponuje kwotą 
ok. 3 000 zł, które zostaną przeznaczone na tą inwestycję, a resztę kosztów pokryje gmina. W 
kwestii problemów komunikacyjnych w Gowarzewie ustalono, że przygotowana będzie 
koncepcja ronda. W kwestii remontu drogi w Kleszczewie Starostwo zwróci się do 
Generalnej Dyrekcji Dróg Publicznych i Autostrad z zapytaniem czy przez teren Kleszczewa 
przewidywany jest transport materiałów w okresie budowy. Poruszony został także temat 
budowy zatoki w Markowicach. Dyrekcja Zarządu Dróg Powiatowych, wiosną tego roku, 
przejęła od gminy Kleszczewo dokumentacje z zamiarem przystąpienia do budowy. Trudo 
określić jak sprawa dalej się potoczy, ponieważ nastąpiła zmiana na stanowisku dyrektora. 
(17.10)  
- spotkanie z przedstawicielem Stowarzyszenia Familijny Poznań. Stowarzyszenie wyszło z 
inicjatywą utworzenia sieci placówek przedszkolnych. Wójt wskazał Krerowo i Gowarzewo 
jako miejsca, w których byłaby potrzeba utworzenia przedszkola. Ognisko przedszkolne 
prawdopodobnie będzie zrealizowane w Gowarzewie. (20.10) 
- Kongres Gmin Wiejskich w Warszawie. Obecni byli m.in. Minister Edukacji Narodowej, 
Minister Rolnictwa, Wiceminister Spraw Wewnętrznych i Administracji. Przedstawiono 
różne koncepcje reform (23-24.10) 
- akcja zbiórki zużytych opon. Opony o średnicy do 1,20 odbierane są nieodpłatnie. (25.10)  
- rajd PTTK organizowany przez oddział w Swarzędzu. Udział wzięli m.in. mieszkańcy 
Poznania i Kórnika. (20.09) 
- wyścig kolarski o puchar Wójta gminy Kleszczewo. Wyścig zaliczany był do klasyfikacji 
Pucharu Polski. (21.09) 
- turniej strzelecki strażaków Powiatu Poznańskiego, w którym udział wzięło 15 drużyn 
(18.10) 
- inwestycje i remonty:  

Ø Kontynuacja budowy ulic w Tulcach,  
Ø Budowa chodnika w Bylinie, 
Ø budowa ulicy w Szewcach na odcinku 600 m i szer. 3,5 m  
Ø budowa 300 m ulicy Akacjowej w Gowarzewie o szer. 5 m.  
Ø Budowa zatoki autobusowej w Gowarzewie 

 



  

 10 

Ø Kontynuacja budowy wodociągów i utwardzania dróg na nowych terenach 
inwestycyjnych 

Ø Remont dachu na strażnicy w Krzyżownikach 
- Poznańska Pyra. Wójt poprosił o informacje radną Kotecką. 

Radna Kotecka powiedziała, iż dnia 25 października 2008r. w Zespole Szkół w Tulcach 
odbył się VIII Powiatowy Konkurs Gwary pod hasłem „Jezdem poznańska Pyra”. Udział 
wzięło 11 zespołów z powiatu poznańskiego. Stwierdziła, iż był to sukces organizacyjny, i 
dodała, że duże podziękowania należą się p. H. Stachowiak, nauczycielce języka polskiego z 
Zespołu Szkół w Tulcach. Zwyciężyła uczennica Zespołu Szkół w Tulcach, a także dwie 
uczennice z Zespołu Szkół w Tulcach zajęły równolegle III miejsce. W przyszłym roku 
należy bardziej rozpropagować ten konkurs. 

Przewodnicząca Rady dodała, iż aktorka Teatru Nowego, p. Daniela była zachwycona 
poziomem konkursu. Impreza nagrywana była przez panią redaktor radia Merkury. 

Wójt dodał, że uczniowie Zespołu Szkół w Tulcach prezentowali głównie teksty 
autorskie przygotowane przez p. Stachowiak. 

Radna Kotecka powiedziała, że tekst hymnu rozpoczynającego konkurs jest autorstwa 
p. Henryki Stachowiak, muzyka p. Marka Ratajczaka. 

Radna Sznajder zapytała, czy podczas spotkania z Wojewodą lub Starostą padły jakieś 
informacje nt. dodatkowych środków na drogi. 

Wójt odpowiedział, że Rząd zaproponował skierowanie dodatkowych środków na drogi 
gminne. Gmina ma szanse uzyskać dofinansowanie na budowę drogi Krzyżowniki – 
Komorniki. Kryteria przyznania tych środków mają być podobne jak w przypadku pozyskania 
środków unijnych. Powiat również może składać wnioski.  
 

Ad. 12. 
Interpelacja została złożona podczas sesji. Zgodnie z § 39 Statutu Gminy Kleszczewo, 

odpowiedź zostanie udzielona w formie pisemnej, w terminie 21 dni – na ręce 
Przewodniczącego Rady i radnego składającego interpelację.  

 
Ad. 13. 
Przewodnicząca Lesińska poinformowała, iż wysłano pisma do Starosty 

Wielkopolskiego i Przewodniczącego Rady Powiatu w sprawie utworzenia punktu rejestracji 
pojazdów w gminie Kleszczewo. Z datą 21 października od Przewodniczącego Rady Powiatu 
wpłynęło pismo z prośbą o informację nt. stanowiska Zarządu Powiatu Poznańskiego w 
niniejszej sprawie. Natomiast z dnia 1 października wpłynęło pismo od Starosty 
Poznańskiego, który stwierdził, że wniosek gminy Kleszczewo o utworzenie filii wydziału 
komunikacji w Kleszczewie nie może zostać zrealizowany, ze względu na bardzo 
rygorystyczne przepisy. Dodał, iż od 2009r. otwarta będzie filia wydziału komunikacji w 
Swarzędzu. Możliwym będzie załatwienie wszystkich spraw związanych z rejestracją 
pojazdów, łącznie z odbiorem dowodu rejestracyjnego. Przewodnicząca Lesińska stwierdziła, 
że Rada poczeka na odpowiedź Zarządu Powiatu Poznańskiego do kolejnej sesji, a jeżeli 
odpowiedź będzie negatywna, wówczas prowadzona będzie dalsza korespondencja. 
Przewodnicząca Lesińska ponownie poruszyła temat osób posiadających rentę socjalną. 
Poinformowała, że zgodnie z pismem z dnia 24 października, OPS informuje, że może 
przyznać zasiłek celowy osobom posiadającym rentę socjalną, ale pod warunkiem, że spełnią 
określone kryteria. Pani, która posiada rentę socjalną, ponownie skierowała pismo na ręce 
Przewodniczącej, z informacją, iż wie o zasiłku celowym, jednak nie spełnia wymaganych 
kryteriów.  

Kierownik Radzimska powiedziała, że to nie OPS tylko ZUS realizuje renty socjalne od 
2004 roku. Kontynuowała, iż dwie osoby posiadające rentę socjalną korzystają z pomocy 
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OPS. Ośrodek Pomocy Społecznej nie dysponuje liczbą osób posiadających rentę socjalną. W 
przeszłości na terenie gminy rentę posiadało ok. 20 osób.  

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż wnioskodawca informuje, że  Poznań uchwałą 
z dnia 17 lipca 2001 r. wprowadził ulgi, i w komunikacji  miejskiej   osoby  z  rentą  socjalną  
mogą  z nich  korzystać   

Radna Michalak-Szczepaniak  powiedziała, że na terenie gminy szacunkowo jest 
obecnie ok. 30 osób posiadających rentę socjalną.  

Zarówno osoby posiadające znaczny stopień upośledzenia, jak i osoby, które mają 
umiarkowany stopień niepełnosprawności mogą pracować, jak poinformowała kierownik 
Radzimska, ale na stworzonych dla nich stanowiskach pracy, pod warunkiem, że ich dochód 
nie przekroczy 30% przeciętnego wynagrodzenia. Jeżeli dochód danej osoby przekroczyłby tę 
kwotę, wówczas renta socjalna byłaby odebrana. Renta socjalna wynosi obecnie 534,48 zł 
netto, w związku z czym te osoby nie będą kwalifikowały się do przyznania zasiłku 
celowego. Kryterium dochodowe przyznania zasiłku celowego wynosi 351 zł w przypadku 
rodziny lub 477 zł, jeżeli ktoś mieszka sam.  

Radna Michalak-Szczepaniak powiedziała, że osoby jeżdżą na badania, chcą pracować, 
ale należy im pomóc poprzez wprowadzenie zniżek na komunikacje gminną.  

Pani Sekretarz stwierdziła, że utworzenie kolejnej grupy osób, którym przysługiwać 
będzie zniżka na komunikację gminną może prowadzić do tego, iż renciści również złożą 
wniosek z taką prośbą.  

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada chce pomóc tym osobom. Jest jednak 
trudność, iż nie wszyscy spełnią kryteria, żeby otrzymać zasiłek celowy. Poprosiła o sugestie 
pozostałych Radnych. 

Radna Sznajder zapytała, czy poza zasiłkiem celowym nie ma innego sposobu 
udzielenia pomocy tym osobom. 

Na zapytanie Przewodniczącej Lesińskiej w jaki sposób można zweryfikować czy dana 
osoba ma rentę socjalną, kierownik Radzimska odpowiedziała, że są specjalne legitymacje, 
wydawane przez ZUS. 

Kierownik Radzimska stwierdziła, że renciści również mają niskie dochody. Renciści 
socjalni mogą pracować, tylko wg pewnych ustaleń. Dodała, iż niektórzy renciści nie chcą 
zrezygnować z renty na rzecz wyższego wynagrodzenia. Kontynuowała, iż inni renciści 
również zgłoszą wnioski o utworzenie i dla nich zniżek na przejazdy.  

Przewodnicząca Lesińska zapytała o prawne możliwości rekompensaty dojazdów przez 
gminę, i  zapisanie  ich w podobny  sposób  w budżecie jak  wydatki  na  fluoryzację. 

Wójt stwierdził, iż OPS ma swoje zadania do realizacji, a komunikacja swoje. Dodał, że 
w ten sposób powstanie za dużo dokumentów uprawniających do ulg, co będzie utrudnieniem 
dla kontrolerów.  

Radna Michalak-Szczepaniak powiedziała, że nie byłby to problem ani dla kierowców 
autobusów ani dla kontrolerów, ponieważ wszystkie sąsiednie gminy mają zniżki dla 
rencistów socjalnych.  

Radny Drzewiecki  zapytał, czy nie ma innego sposobu udzielenia pomocy tym osobom, 
np. poprzez aktywizację zawodową lub w inny sposób.  

Kierownik Radzimska powiedziała, że rozważy możliwości pomocy tym osobom. 
Sołtys Gowarzewo zaproponował pomoc indywidualną dla tych osób poprzez 

przyznanie im biletów bezpłatnych. 
Mecenas Woźniak-Tyczka powiedziała, że nie ma takich możliwości prawnych. Jeżeli 

osoba nie płaciła za przejazdy i ma dług wobec gminy,  wówczas gmina indywidualnie może 
umorzyć dług. Jednak to nie rozwiązuje problemu.  

Przewodnicząca Rady poprosiła p. Radzimską o informacje na najbliższe posiedzenie 
Komisji, czy są inne (niż wpisanie kolejnej  ulgi)  możliwości pomocy tym osobom zgodnie z 
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ustawą o Pomocy Społecznej.  
Radny Świątczak zapytał, czy  dodatkowe oświetlenie przy ulicy Konwaliowej zostało 

sfinansowane przez inwestora, a koszt przyłączenia i dostawy prądu przeszedł na stronę 
gminy. Następnie zapytał, kto wydał pozwolenie na montaż skrzynek celem podłączenia do 
telewizji kablowej, ponieważ niszczone są drogi. 

Wójt odpowiedział, że to firma wyszła z taką inicjatywą. Jeżeli chodzi o zgodę na 
rozkopy to pozwolenie wydaje Starostwo. Firma stwarza dodatkowe pespektywy dla 
mieszkańców, oferując m.in. telewizje kablową, łącza telefoniczne, internetowe. 

Wójt zapytał czy powstają jakieś zniszczenia. 
Radny Świątczak poinformował, iż problemem jest sprzęt blokujący dojazd do 

prywatnej posesji.  
Wójt stwierdził, iż nie ma powodów, żeby zabraniać takich inwestycji. 
Przewodnicząca Lesińska zapytała o wiatę przystankową, która na zebraniu wiejskim 

zgłoszona była do rozbiórki, której jak dotychczas nie wykonano. Zgłosiła również problem z 
lampą przy wyjeździe z Zimina, kierunek Krerowo. Sprawa była zgłoszona w kwietniu br. i 
nadal brak interwencji. 

Wójt powiedział, że sprawa zostanie wyjaśniona.  
Przewodnicząca Lesińska powiedziała, że Rada Sołecka będzie współdziałać w sprawie 

opinii w tej kwestii z gminą. 
Sołtys Gowarzewo podziękował Wójtowi i Radzie za wykonanie dróg. Zapytał kto 

posprząta po budowie. Powiedział, że Gowarzewo ma w planach postawienie wiaty, w 
związku z tym chciałby uzyskać informację, które autobusy i od kiedy pojadą nową drogą. 

Sołtys Kleszczewa poinformował, iż brak chętnych do otworzenia stoiska podczas 
odpustu, ponieważ opłaty targowe są za wysokie w stosunku do możliwych zysków. 

Pani Sekretarz odpowiedziała, że każdy musi zapłacić opłatę targową, a stawki opłat 
targowych (dziennej i odpustowej) można ustalić inne lub wprowadzić jedną wspólną stawkę. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała poruszenie tematu podczas posiedzenia Komisji 
w dniu 5 listopada 2008r., przy okazji omawiania opłat lokalnych i podatków i  rozważenie 
obniżenia opłat . 

 
Ad. 14. 
Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 19:00. 
 
 

Protokołowała                                                         Za zgodność z przebiegiem obrad 
Agnieszka Kalisz                             Przewodnicząca Rady Gminy 

                                   
                                                                                       Ewa Lesińska  

 


